
 

Aan:   College van B&W 

Via e-mail: raadsgriffie@hengelo.nl 

Datum:  27-02-2023 

Betreft:  Toekomstige investeringslasten warmtenet met publiek kapitaal in kader van 

het ontwerp warmteprogramma 

 

Geacht College, 

 

Het College (bestaande uit wethouders van de partijen Burgerbelangen, VVD, CDA, PVDA en  

D66) hebben op 18 Januari besloten in te stemmen met het Ontwerp Warmteprogramma. 

Besluitvorming in de raad staat gepland in Maart( Politieke Markt) en April (Raad) , in  

verband met de subsidiedeadline van 1 mei ten bedragen van circa 20 miljoen euro. 

 

De Gemeente Hengelo trekt hierin op met de partijen Twence, Enexis en Welbions om een  

aardgasvrij Hengelo tegen 2050 te bewerkstelligen. Dit mede onder auspiciën van de  

provincie Overijsel in kader van het RES.  

Hiertoe zijn er in Januari en Februari sessies geweest met geïnteresseerde inwoners en met  

de raad. 

 

Bij het nemen van een beslissing door het College kan verwacht worden dat er rekening is 

gehouden met de totale investeringslast de komende jaren door de belastingbetaler in dit 

project. 

Immers, Twence heeft als aandeelhouders Twentse en Achterhoekse gemeentes. Enexis 

heeft als aandeelhouders verschillende provincies en tal van gemeentes in die provincies. 

Welbions ontvangt een meerderheid van de huurinkomsten van Hengelose inwoners.                     

We kunnen dus stellen dat de Gemeente Hengelo samen met de partners Twence, Enexis, 

Welbions en de provincie een investeringsbeslissing neemt met publiek kapitaal, of ook 

genaamd belastinggeld.                                                                                                                                        

Dit reikt dus verder dan de grenzen en de budgetten van de Gemeente Hengelo. 

Tegelijkertijd met het beslissingstraject kunnen we lezen in de Tubantia van 26-02-2023, 

bijlage, dat de Provinciale staten een motie heeft aangenomen om zich uiterst 

terughoudend op te stellen bij subsidiëring van warmtenetten met restwarmte zoals 

Twence. 

 

Lokaal Hengelo heeft de volgende vragen: 

1. Kan het College een overzicht verstrekken van de eerdere investeringslast met 

betrekking tot de implementatie van het warmtenet (2015) met Alliander en 

Ennatuurlijk in vergelijking tot het oorspronkelijke budget ?  



Verzoek is dit allesomvattend te bekijken, zoals maar niet beperkt tot een 

investeringskrediet Raad €14mio, ondersteuning provincie Backbone €4mio, Green 

Deal van het Rijk €3mio, afboeken achtergestelde leningen aan Warmtebedrijf €1mio 

en Warmtenetwerk €1mio, etc… 

2. Kan het College een totaal overzicht verstrekken van het publiek kapitaal (Gemeente, 

Twence, Enexis, Welbions, provincie,…) die zal ingezet worden voor de 

implementatie, samen met de partners, van een warmteprogramma waarvoor het 

College in januari mee heeft ingestemd ? 

3.  Hoe kijkt het College aan tegen de subsidieaanvraag en de berichtgeving van 

Tubantia over de terughoudendheid van de provincie hierin? 

 

Bovenstaande informatie lijkt ons een “conditio sine qua non” om goed voorbereid een beslissing te 

kunnen nemen over dit gevoelig maatschappelijk en politiek relevant onderwerp. 

 

In afwachting van uw antwoorden. 

Glenn Dedecker 

Fractievoorzitter Lokaal Hengelo 

 

Zie Bijlage 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Bijlage: 

https://www.tubantia.nl/hengelo/provincie-wil-dat-de-afvalverbranding-bij-vuilverwerker-twence-

wordt-afgebouwd~aed44866/ 

 

TUBANTIA 26-02-2023 

 

Provincie wil dat de afvalverbranding bij vuilverwerker Twence wordt afgebouwd 

 

Overijssel wil dat de afvalverbranding bij vuilverwerker Twence wordt afgebouwd. Het 

geplande Twentse warmtenet zou ook niet aangesloten moeten zijn op een 

afvalverbrandingsinstallatie, zeggen Provinciale Staten in een motie. ‘Een onrealistisch 

scenario’, reageert Twence. ‘Zeker tot 2040.’ 

 

Leo van Raaij 26-02-23, 18:05 

 

In de door Provinciale Staten unaniem aangenomen motie wordt gedeputeerde Tijs de Bree 

opgeroepen zich ‘uiterst terughoudend’ op te stellen bij mogelijke subsidiëring van warmtenetten die 

op de afvalverbranding zijn aangesloten. Ook krijgt hij de opdracht in overleg met de Twentse 

afvalverwerker Twence te bezien op welke manier de provincie het bedrijf kan ondersteunen bij het 

‘uitfaseren’ van de afvalverbranding. 

De motie werd met algemene stemmen aangenomen nadat De Bree had aangegeven er niet zoveel 

moeite mee te hebben, zolang de motie het financieel steunen van warmtenetten niet direct volledig 

onmogelijk zou maken. Maar ook volgens De Bree is het wel de bedoeling dat Nederland naar een 

circulaire economie gaat, waarbij de grondstoffen in het afval nagenoeg geheel worden hergebruikt. 

Andere bronnen 

Afval verbranden zou dan niet of nauwelijks nog nodig zijn. De warmtenetten moeten volgens de 

gedeputeerde dan ook zo aangelegd worden dat ze in de toekomst ook door andere bronnen gevoed 

kunnen worden. 

Het geplande Twentse warmtenet, dat in de toekomst duizenden huizen van warmte moet gaan 

voorzien, wordt echter wel degelijk aangesloten op de afvalverbrandingsinstallatie van Twence. „Het 

zou mooi zijn als al ons afval gerecycled zou kunnen worden, maar dat is, zeker de komende 

decennia, een onrealistisch scenario”, reageert Twence. 

Geen verandering 

Volgens de afvalverwerker, eigendom van de Twentse gemeenten, neemt in tegenstelling tot wat 

Provinciale Staten aannemen, de hoeveelheid te verbranden afval in Nederland voorlopig alleen 

maar toe. ‘Er wordt mondjesmaat meer gerecycled’, aldus Twence. ‘Voor 2040 zien wij geen serieuze 

verandering komen in de afvalverbranding. Sterker nog, de meeste Europese landen gaan er nog 

volop in investeren.’ 

Het bedrijf wijst op het belang van de afvalverbranding voor Twente: ‘We hebben per direct voor 

100.000 woningequivalenten warmte, waarmee we een substantiële bijdrage leveren aan de 

verduurzaming van de regio.’ 

Alternatieve bronnen 

Wel bevestigt Twence dat er bij minder afval andere warmtebronnen zijn. ‘Mocht de afvalberg 

teruglopen, dan bieden warmtenetten ook mogelijkheden om in de toekomst alternatieve of 

meerdere bronnen of energiedragers aan te sluiten. Denk aan duurzame alternatieve bronnen als 

geo- of zonthermie of duurzame energiedragers als grootschalige elektrische boilers of 

waterstofketels.” 

 

 


